
 

 

 

 

 

 

 

Zpráva o činnosti za rok 2023 
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HLAVNÍ PARTNEŘI 

 

 

 

MEDIÁLNÍ PARTNEŘI 

 

 

 

 

 

POSLEDNÍ VALNÁ HROMADA 

27. dubna 2023, Monínec 

 

 

PŘEDSTAVENSTVO 

Sedmičlenné představenstvo pracovalo ve složení Josef Voborník, Jiří Kudrna, Petr Sedláček, 

Martin Pour, Ing. Andrej Fabianek, Aleš Vrtaňa a Ing. Petr Veselý.  

Kontrolou hospodaření je pověřena Jana Pilátová. 
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ČLENSKÁ ZÁKLADNA 

 

Cech evidoval k 31. prosinci 2022 celkem 118 členů 

• sekce: podlahářské firmy - 80 

• sekce: školy - 3 

• sekce: výrobci, dovozci a velkoobchody - 32 

• sekce: experti, znalci a technici – 3 

 

 

 

Cech evidoval k 31. prosinci 2023 celkem 128 členů 

• sekce: podlahářské firmy – 86  

• sekce: školy - 3 

• sekce: výrobci, dovozci a velkoobchody - 34 

• sekce: experti, znalci a technici - 5 

 PŘIJATÉ FIRMY ZÁNIK ČLENSTVÍ 

1. SYNTEKO AB DEMA DEKOR s.r.o. 

2. TOPWET s.r.o. Jiřík Miroslav 

3. floorcolor s.r.o. ProInterier s.r.o. 

4. Marci Filip Freund Tomáš 

5. Jiřík Martin Jiřík Martin 

6. Šolín Petr Krézl Jan 

7. Kubánek Radim  

8. Fuit Zbyněk  

9. Beneš Jakub  

10. Kudrna Miloš  

11. James Hardie Europe GmbH, o.s.  

12. SIS Systémy a.s.  

13. Krézl Jan  

14. Uher Martin  

15. Bc. Olšák Alan  

16. SHK Podlahy s.r.o.  



 

Hodnoceným rokem se jako červená nit vinula připomínka 25 let cechu.  Nejvíce to 

bylo patrné v časopise Podlahy Profi, který je mediálním partnerem cechu. V prvním čísle 

resp. dvojčísle se k našemu výročí vyjádřili Generální partneři, ve třetím Hlavním partneři, ve 

čtvrtém dostali prostor podlahářské firmy, které pamatují cechovní začátky, v pátém 

prezident cechu Josef Voborník a v šestém zástupci členských škol. Jejich slova potvrdila 

smysluplnost naší činnosti a taky inspirovala k dodatečnému zamyšlení i změnám např. 

nerušit ubytování u cechovních akcí. V září jsme uspořádali tenisový turnaj v Lednici na 

Moravě, který pořádáme jen na kulatá a půlkulatá výročí. Vítězem se stala firma P.I.Parket.  

Společnou fotkou největšího počtu podlahářů v jednom okamžiku na nejvyšší hoře ČR, která 

nás přivítala sněhovým popraškem, mrazivým a čistým vzduchem a dokonalým azurovým 

nebem, jsme završili celoročního připomínání výročí.  

Na začátku roku jsme poprvé uspořádali setkání členů ze sekce výrobců-dovozců-

velkoobchodů. Ač každý zastupuje jiný segment produktů, našli jsme průsečíková témata. Už 

mj. pracujeme na pravidlech pro schody a terasy. Setkání ale také vybralo hlavní téma pro 

Upgrade podlaháře a v této praxi chceme pokračovat. Návrh týkající se uvolnění cechovních 

protokolů i pro nečleny nebyl představenstvem schválen a pro malý resp. skoro nulový zájem 

jsme zcela upustili od jejich transformace do mobilní nebo webové aplikace.   

Na valné hromadě v Monínci proběhla diskuse k revizi ČSN 74 4505 Podlahy - 

Společná ustanovení. Vaše postřehy jsme předali zhotoviteli revize, čekáme zda a jak budou 

zapracována. Revize měla být hotova do konce roku 2023, ale nestalo se tak.     

V prvním pololetí ve spolupráci s cechem proběhly dva semináře. V Lukách u Jihlavy, 

pod taktovkou Serafin Campestrini s.r.o (SECA), jsme řešili například třídění dřevin, korkové 



dilatace, možnosti pokládek, elegantní péči o dřevěnou podlahu, renovace olejovaných, 

voskovaných i lakovaných podlah, terasy z modřínu a thermo borovice, montáže skrytým a 

přiznaným kotvením. Doprovodným programem byla cyklovyjížďka kolem řeky Jihlavy 

zakončená dobrým jídlem v Penzionu Kolnička.   

V Čestlicích u Prahy v sídle společnosti Parkety Hinterseer se uskutečnilo školení na 

produkty Fermacell a PARAT. Účastníci si mohli vyzkoušet pokládku i stěrkování na Fermacell 

a viděli vzorovou ukázku lepení parket a vinylu. Vedla se velmi živá diskuze o zkušenostech a 

chybách podlahářů, a to nejen při samotném školení, ale i následně u rautu.  

 

 

 

 

 

 

 

 

Na červen jsme připravili úplnou novinku. Do podlahářských dílen Střední školy 

polytechnické v Brně jsme pozvali z každé členské školy učitele odborného výcviku a jejich 

dva nadané žáky, abychom jim ukázali podlahářské majstrštyky. Workshopu se z naší strany 

ujal Josef Voborník, prezident cechu, aktivní podlahář a mediálně známá osobnost oboru, 

který svým nadšením motivuje a vzdělává řadu dospělých podlahářů. Pro nás jako cech, 

autorizovanou osobu pro obor podlahářství je důležité, aby budoucí generace podlahářů 

měla správný a pevný základ vědomostí, které budou neustále rozvíjet buď jako kolegové v 

zaměstnání a nebo jako majitelé firem. Účastníci se naučili jak správně připravit podklad. 

Viděli jak se chová nivelace, když je v ní více vody než má být nebo když se aplikuje nivelační 

hmota ihned po tom, co se vyndá z rozpáleného auta. Viděli a vyzkoušeli si jak se správně 

seřezává, frézuje a svařuje PVC za tepla i za studena, jak se lepí PVC a vinylové dílce různými 

druhy lepidel, jak se PVC po pokládce ošetřuje. Zkusili si čištění, broušení vinylové podlahy a 

přípravu pro lakování. Za pomocí svařovací pásky spojovali koberce. Prakticky se seznámil s 

dvěma druhy provedení korkových dilatací. Opravovali defekty na vinylové a dřevěné 

podlaze za pomocí opravných vosků. Čistili a doolejovali dřevěné podlahy, řezali na 

bezpečných pilách. Vyzkoušeli spoustu dalších vychytávek, pomůcek a nářadí značek Janser, 

Festool a Mafell z osobního vlastnictví prezidenta cechu, který jim také předvedl další fígle, o 

kterých se nikde nedočtou. Velké poděkování patří Petru Poláškovi (Fatra), Pavlu Svatošovi 

(weber) a Jiřímu Kudrnovi (floorcolor) za poskytnutí materiálů. Podle hodnocení učitelů  bylo 

za den a půl do nich nahrnuto tolik nových informací a fint s praktickou ukázkou, o kterých 

neměli ani šajn a budou z toho dlouho čerpat.  



Při workshopu jsme detailně monitorovali, které stroje, nářadí nebo pomůcky školám 

chybí (neznají, nepoužívají) a tak v duchu předcházejících let školám částečně nebo zcela 

zacelíme mezery ve vybavení. K předání darů dojde v prvním čtvrtletí 2024. 

  V souvislosti se školami bychom chtěli poděkovat za rostoucí podporu ze stran 

podlahářů, kteří školám poskytují zbytkový materiál, ale i vám výrobcům-dovozcům, kteří 

neváháte trvale školy podporovat, ale i jejich žáky proškolovat.   

 

 

 

 

 

 

 

Hlavním bodem druhého pololetí byl 16. ročník vzdělávací Upgrade podlaháře. 

Úvodní přednáška patřila elektrostaticky vodivým podlahovinám. Jiří Dörrich a Jiří Štěrba 

(Můj revizák) přítomné seznámili s obecnými vlastnostmi v elektrostatice, s konkrétními typy 

rozlišení elektrostatické vodivosti, s důležitými praktikami, měřením, vyhodnocením a 

protokolem měření.  

Hlavním tématem letošního ročníku byla přednáška "Jak marketing, mýty a 

nepochopení vedou k reklamacím LVT". Aleš Sedláček (Brased Eurotextil) ve dvou 

dvouhodinových blocích prezentoval přehled a srovnání emisních certifikací u vinylových 

podlah, vliv aklimatizace na deformaci vinylových dílců, druhy lepidel a jejich vlastnosti 

včetně pevnosti ve střihu a jak konstrukce a podložky mají vliv na pevnost a životnost zámků 

u klikových podlah. Z diskuse bylo patrné, že kolem LVT nemají podlaháři a ani výrobci-

dovozci stále všechno „vyříkané“.     

Na závěr je nutné říci, že k činnosti cechu patří i méně viditelné věci jako je např. 

zajištění volných vstupenek na veletrhy, aktualizace dokumentů německé Technické komise 

pro stavební lepidla, pravidelné informování o novinkách v oblasti technických norem, 

vyhledávání informací pro páteční Infolinku, být součástí soutěží Firma roku a Živnostník 

roku nebo na rozloučení uctít památku kolegy Petra Hyleny.  

Do časopisu Podlahy Profi vyhledáváme mezi námi osoby se zajímavými koníčky a 

zájmy. Bylo velmi zajímavé Lukáše Koppa, Vojtěcha Helcla, Radka Nehéze a Lukáše 

Novotného poznat i z jiné strany, než té pracovní. Pro rok 2024 připravujeme čtyři  

medailonky, neváhejte a využijte možnost bezplatné prezentace. 

 

Zpracoval: Martin Pertl               Předkládá: Josef Voborník, prezident  


